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Presentationsrunda 

Flera är nya i Kommunala Pensionärsrådet och därmed görs en presentationsrunda av samtliga.  

Jenny Johansson är sedan 220206 tillförordnad vård- och omsorgschef under tiden Rikard 

Strömqvist är tillförordnad socialchef. Förordnandet gäller under ett år, tills ny socialchef är 

rekryterad.  

 

Nuläge covid-19 

Smittläget av covid-19 är både i Tibro och nationellt betydligt bättre än tidigare och ligger numer på 

låga nivåer. Utifrån den fortsatta minskningen av covid inom våra verksamheter så är beslutet taget 

att från och med 220217 följa den reviderade rutinen ”Generella åtgärder för att minska 

smittspridning av covid-19 inom kommunal vård och omsorg inom socialförvaltningens 

verksamheter”.  

 
- Generell rekommendation om att personal använder munskydd i all omsorgstagarnära  (inom 2 m) 

https://mellanarkiv-offentlig.vgregion.se/alfresco/s/archive/stream/public/v1/source/available/sofia/ssn11800-2140136717-318/surrogate/Generella%20%c3%a5tg%c3%a4rder%20f%c3%b6r%20att%20minska%20smittspridning%20av%20covid-19%20inom%20kommunal%20v%c3%a5rd%20och%20omsorg.pdf
https://mellanarkiv-offentlig.vgregion.se/alfresco/s/archive/stream/public/v1/source/available/sofia/ssn11800-2140136717-318/surrogate/Generella%20%c3%a5tg%c3%a4rder%20f%c3%b6r%20att%20minska%20smittspridning%20av%20covid-19%20inom%20kommunal%20v%c3%a5rd%20och%20omsorg.pdf
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arbete tas bort. 
- Rekommendation om provtagning av personal vid symtom på covid-19 tas bort.  
 
Sjuksköterska och /eller läkare kan alltid bedöma att munskydd ska användas utifrån att vidta extra 
försiktighet som vid vård av svårt sjuka, infektionskänsliga patienter. 
 
Även i fortsättningen ska personal inte komma till arbetet om man inte känner sig fullt frisk och att 
man lämnar arbetsplatsen vid debut av symtom förenliga med covid-19 och så även andra 
smittsamma sjukdomar, säsongsinfluensa , RS, Calici etc.  

 

Bengt Fernström ställer en fråga om det från kommunens sida finns tankar om att ha ett förråd med 

skyddsutrustning, även efter den värsta tiden av pandemin? Detta för att inte stå där om/när det 

behövs. Vi har fortfarande ett förråd av skyddsutrustning med god tillgång, dock oklart i vilken 

omfattning det ska vara.  

 

Bemanning inom vård- och omsorg 

Bemanningsläget är svårt inom vård- och omsorg, likaså i hela socialförvaltningen. Precis som det 

är brist på undersköterskor så är det brist på arbetsterapeuter, fysioterapeuter, socionomer m.fl. Det 

är ett högt tryck för sjukhuset och de korttidsplatser vi har räcker inte till. Därmed har ett antal extra 

korttidsplatser öppnat på bl.a. Bäckliden.   

Semesterplaneringen är i full gång, men som beskrivet ovan så är tillgången till vikarier inte god. Få 

sökande och flertalet som söker har ingen utbildning eller erfarenhet inom vård- och omsorg.  

För varje år blir det svårare och svårare att lösa semesterbemanningen. I år provar 

socialförvaltningen att tidigarelägga första semesterperioden en vecka, alltså att 

semesterperioderna är v. 25-28 och v. 30-33. V. 29 är samtliga inne och jobbar för att ha en bra 

överlappning samt för att ge semestervikarierna en veckas ledigt. Utvärdering efter sommaren hur 

utfallet blev och om det gav de positiva effekter som man hoppas på.  

Att tidigarelägga eller senarelägga sin semester är inte en fråga i Tibro, då vi månar om att alla ska 

ta sin semester på sommaren för den är så välbehövlig för återhämtning för att orka i längden. Att 

flera skjuter upp sin semester till hösten skapar också problem då de som läser 

omvårdnadsutbildning går i skolan och därmed inte har möjlighet att jobba.  

En fråga ställs om vi har tänkt på att höja grundbemanningen, för att minska behovet av vikarier, för 

att på så sätt ha en personalförsörjning som fungerar bättre. Vid längre frånvaro av personal, tex 

tjänstledigheter för studier, kan vi göra en tillsvidareanställning istället för vikariat.  

Socialförvaltningen bjuder in allmänheten till Öppet Hus 230302 kl. 17.00-20.00. Syftet är att visa 

förvaltningens olika verksamheter för att på så sätt höja intresset att vilja jobba hos oss samt för att 

locka ungdomar att välja tex vård- och omsorg på gymnasiet. Marknadsföring och att lyfta vård- och 

omsorg är något förvaltningen jobbar på och behöver jobba mer på, då är Öppet Hus en sån 

aktivitet. Öppet Hus kommer att vara på Äldrecentrum, Solsidan och Luna/Nova.  
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Ekonomi 

Bokslut 2022 visar ett stort underskott; -19,4 miljoner. Orsaker till underskottet är bland annat att 

placeringar för barn och unga var fler och dyrare än budgeterat. Likaså överstegs försörjningsstödet. 

Problem med bemanning har inneburit att konsulter har hyrts in vilket fördyrat personalkostnaderna. 

Inom vård- och omsorg hamnade underskottet på -8,9 miljoner kr vilket till stor del beror på ökade 

personalkostnader. Inom ordinärt boende har antalet ärenden ökat stort och en högre vårdtyngd. 

Underskottet till trots så har besparingar gjorts som givit gott resultat och hade det inte genomförts 

skulle underskottet varit ännu större.  

 

Sammanträdesdatum 2023 

AU KPR:   KPR: 

220427 kl. 9.00  220511 kl. 10.00 

220904 kl. 10.00  220921 kl. 10.00 

221128 kl. 10.00  221214 kl. 10.00 

I kallelsen framgår vilken lokal vi träffas i.  

 

Övrigt 

Bengt Fernström undrar över statsbidrag som är riktade mot äldreomsorg. Vad användes de till 

under 2022 i Tibro? Detta tas upp på vid nästkommande möte.  

Bengt Edman tipsar om Hemtjänstindex som är ett initiativ från SPF, där man kan jämföra 

hemtjänstens kvalitet i olika kommuner. Detta görs med stöd av Allmänna arvsfonden. För att ta del 

av mer information kan man besöka www.hemtjanstindex.se   

Bengt Fernström tipsar om Internetstiftelsen som har ett digitalt seminarium om digital källkritik. Här 

får man lära sig om källkritiska dilemman och hur du kan förhålla dig till dem. Få konkreta tips på 

vad du kan göra när källkritiken inte räcker till. Hanna Ward kommer med idén om att KPR kan 

bjuda in till informationskvällar med tema källkritik och bedrägeri för olika åldersgrupper. Rådet är 

eniga om att det skulle vara en bra satsning och vi funderar vidare på ett upplägg.   

Bengt Edman informerar att SPF och PRO tillsammans anordnar en utflykt för pensionärer från 80 

år, det som tidigare har varit ”De äldres utfärd” som kyrkan har anordnat. En busstur runt Tibro med 

fika och samvaro som kommer att ske i slutet av augusti.  

 

Sandra Eggen 

Sekreterare 

http://www.hemtjanstindex.se/

